
Turun kaupunginvaltuusto 

Aloite :Säännöt sähköpotkulautojen pysäköinnille ja pysäköinninvalvonnalle 
Turun kaupungissa 

Turun kaupungin kaduille ja jalkakäytäville ilmestyi keväällä 2019 yksityisten yritysten vuok 
rattavia sähköpotkulautoja mm. Tier. Uudet liikkumismuodot ovat kaupunkiin aina tervetul 
leita. 

Esimerkiksi lainattavat kaupunkipyörät on otettu Turussa hyvin vastaan. Niiden pysäköinti 
on selkeästi järjestetty ja paikat niiden "pysäköimiseen" merkitty. Kun tulee uusia tapoja liik 
kua, kaupunkimiljöössä tarvitaan säännöt, miten toimitaan, jotta kaikki kokevat olonsa tur 
valliseksi ja yleinen viihtyvyys säilyy. Vapaana olevia lautoja seisoo nyt omien havaintojeni 
mukaan entistä enemmän ovien edessä, keskellä jalkakäytäviä, suojeteitä, bussipysäkkejä 
ja niin edelleen. Näkövammaisille laudat erityisesti muodostavat kompastumis- ja kaatumis 
vaaran. Vastaavaa keskustelua lautojen pysäköinnistä ja vaikutuksesta liikenneturvallisuu 
teen on käyty Tukholmassa ja useissa Euroopan suurkaupungeissa. Turussa onkin hyvä 
perehtyä siihen, millaisia ratkaisuja pysäköintiongelmaan on muualla löydetty. Turussa on 
tärkeä löytää kevättalven- 2020 aikana ratkaisu sähköpotkulautojen pysäköintiongelmaan, 
jotta laudoille saadaan kesäksi 2020 esimerkiksi määritellyt pysäköintiruudut ja turvallista ja 
lankulkua haittaavaa pysäköintiä saadaan tehokkaasti rajoitettua. 

Ehdotan, että Turun kaupunki aloittaa heti potkulautayritysten kanssa keskustelut pysäköin 
nin säännöistä ja pysäköinnin valvonnasta. Jos tämä ei tuota toivottua tulosta, ehdotan, että 
Turku selvittää, onko esimerkiksi kaupungin järjestyssäännön puitteissa mahdollista vaikut- 
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